
Technische vragen 
raadsvergadering 7 mei 2020

Gewijzigde vaststelling bestemmingsplan ‘Kom Schijndel 2013, herziening Meijgraaf 10’
Fractie Vragen Antwoorden
HIER 1. Voor zover wij uit het voorstel kunnen halen is er geen sprake van 25% 

sociale huurwoning. Klopt dit? Zo ja, waarom niet
De locatie en planopzet leent zich niet voor sociale 
huurwoningen. Daarbij dateert de besluitvorming dat bij 
nieuwe initiatieven 25% van het aantal woningen moet 
bestaan uit sociale huurwoningen van ná het besluit tot  
principemedewerking door het college aan voorliggend 
initiatief.  

Hart 1. Was het College bekend met de invoering van de ’25% sociale 
woningbouw-regel’ toen het principebesluit werd genomen?

Het college heeft besloten dat het criterium van 25% 
sociale woningbouw geldt voor nieuwe initiatieven. De 
principemedewerking van het initiatief waarvoor 
voorliggend bestemmingsplan de uitwerking is, dateert 
van vóór die besluitvorming. 

2. Wat is de juridische waarde van een principebesluit voor het College? Van een betrouwbare overheid mag worden verwacht 
dat een initiatiefnemer gebruik kan maken van de 
besluitvorming over zijn plan. Dat is een van de 
beginselen van behoorlijk bestuur. In dit geval 
principemedewerking aan 10 woningen. 

3. Sinds welk moment is de  ‘25% sociale woningbouw-regel’ van kracht? De besluitvorming dateert van 2 oktober 2018 en geldt 
voor nieuwe initiatieven. 
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Gewijzigde vaststelling bestemmingsplan ‘Trentweg 27, Erp’
Fractie Vragen Antwoorden
PvdA 1. Wordt de opzet van de zorgboerderij een duurzame (qua gebruik 

chemicaliën bijvoorbeeld)?
In het voorgenomen initiatief wordt aan de 
zorgbehoevenden dagbesteding aangeboden in de 
vorm van kleinschalige agrarische activiteiten. De 
initiatiefnemers zijn voornemens een boomgaard, 
moestuin, bloementuin en een kleinschalige imkerij op 
te zetten als onderdeel van de dagbesteding, 
aangevuld met een landschappelijke inpassing van de 
locatie. De kleinschalige agrarische activiteiten (het 
bijhouden van de moestuin etc.) worden ingezet als 
handmatige bezigheid voor de bewoners van de 
zorgboerderij. Hierdoor is het gebruik van chemische 
bestrijdingsmiddelen overbodig.

2. De zienswijze van de provincie leidt tot het verkleinen van het 
bestemmingsvlak zodat geen extra kwaliteitsverbetering noodzakelijk is. 
Waarom is er niet voor gekozen om juist wél de kwaliteitsverbetering aan 
het landschap te realiseren, maar te kiezen voor de makkelijke wel door 
het bestemmingsvlak te verkleinen? Daarmee kan de omgeving en 
landschap minder profiteren van dit initiatief.

Er wordt reeds een kwaliteitslag gemaakt door het 
omschakelen van een voormalig agrarisch bedrijf (met 
bijbehorende milieucirkels) naar een woonbestemming 
ten behoeve van een zorgboerderij. In de beoogde 
situatie wordt tevens een overbodige opslagschuur 
gesloopt. Ten slotte is aan de regels van het 
bestemmingsplan een beplantingsplan gekoppeld. 
Hiermee wordt het perceel landschappelijk ingepast. Er 
is dus sprake van kwaliteitsverbetering, zowel voor het 
perceel alsmede de uitstraling naar het omliggende 
gebied.
Door het terugbrengen van het bestemmingsvlak 
wonen is op bovenstaande geen extra 
kwaliteitsverbetering vereist. 
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3. Reclamant 2 geeft aan dat de omgevingsdialoog niet geheel in 
overeenstemming is met de werkelijkheid. De gemeente geeft aan dat dit 
wel is gebeurd met de dichtstbij gelegen buren. Kunt u toelichten of en 
hoe de gesprekken hebben plaatsgevonden?

Bij een nieuw initiatief of planvoornemen, met mogelijk 
gevolgen voor de omgeving, vraagt de Gemeente de 
initiatiefnemer de dialoog met de omgeving aan te 
gaan en hiervan een kort verslagje te maken. Het gaat 
hierbij om het toelichten van een initiatief aan de 
directe buren. De initiatiefnemer heeft zijn plannen met 
drie direct omwonenden besproken. Een verslag 
hiervan is te vinden als bijlage bij de toelichting van het 
bestemmingsplan. Het adres van reclamant ligt op 
meer dan 500 meter. Daarom is ervoor gekozen om 
deze niet bij de omgevingsdialoog te betrekken. 
Reclamant heeft tijdens de terinzagelegging van de 
ontwerpplan de mogelijkheid gehad om te reageren. 

Gewijzigde vaststelling bestemmingsplan ‘Erpseweg 3 te Veghel’
Fractie Vragen Antwoorden
PvdA 1. Bij participatie staat exact dezelfde passage over de locatie Pieperz als bij 

raadsvoorstel 7. Is dat correct en zo nee, welke passage hoort bij welk 
raadsvoorstel?

Deze passage hoort inderdaad bij agendapunt 7. De 
tekst hier moet luiden ‘Met de omwonenden (inclusief 
reclamanten) heeft initiatiefnemer gesprekken gehad 
en afspraken gemaakt.’

Gewijzigde vaststelling bestemmingsplan ‘Buitengebied Veghel, herziening De Aa 3’
Fractie Vragen Antwoorden
Hart 1. In de toelichting die de wethouder per mail gaf is melding gemaakt van 

opgelopen vertraging. Waar is die vertraging veroorzaakt en waarom?
In de beginfase van het plan is de afstemming tussen 
de Gemeente Boekel, de Gemeente Meierijstad en het 
adviesbureau niet geheel gecoördineerd verlopen. 
Hierdoor had de Gemeente Boekel hun deel al ter 
inzage liggen, terwijl de Gemeente Meierijstad nog niet 
zover was. Daarnaast heeft de Gemeente Boekel te 
maken met een afwijkende bestuurlijke besluitvorming, 
en bijbehorende aanlevertermijnen ten opzichte van de 
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Gemeente Meierijstad. Vanaf december 2019 hebben 
er ambtelijk en bestuurlijk gesprekken plaatsgevonden 
met de initiatiefnemer, de adviseur en de Gemeente 
Boekel om een en ander nader af te stemmen. Hierna 
is vanuit de Gemeente Meierijstad ingezet om het plan 
prioriteit te geven, om zo een soort van inhaalslag te 
kunnen bewerkstelligen. Voor het 
financiële/bedrijfseconomische aspect was dit voor 
initiatiefnemer van groot belang.

Gewijzigde vaststelling bestemmingsplan ‘Woningbouwlocaties Spoorlaan en achter de voormalige 
LTS Parallelweg-Zuid’
Fractie Vragen Antwoorden
PvdA 1. Waarom hebben de nieuwe afspraken rondom het hoogteverschil niet 

geleid tot wijzigingen van het bestemmingsplan? (en goothoogte en platte 
afdekking wel).

Een bestemmingsplan is het juridische kader 
waarbinnen het gebruik en de bouwmogelijkheden van 
gronden is geregeld. In het bestemmingsplan wordt 
ook aangegeven wat de toegestane hoogte van 
gebouwen is. In het bestemmingsplan staat in artikel 2 
“wijze van meten” aangegeven hoe de bouwhoogte 
wordt bepaald. Zo wordt ook de hoogte van het “peil” 
van waaraf gemeten moet worden gedefinieerd in 
artikel 1.51. Op de verbeelding behorende bij het 
bestemmingsplan wordt voor het bouwvlak “Wonen” de 
maximum goot- en bouwhoogte aangegeven.
Inmiddels is overleg geweest (tussen gemeente, Area 
en omwonenden) over een oplossing van het 
hoogteverschil vanaf de Spoorlaan naar de tuinen van 
aan Ter Eycken. Hierbij zijn afspraken gemaakt. De 
oplossing om inkijk en daarmee verlies aan privacy te 
verminderen is een uitvoeringsaspect m.b.t. het 
bouwplan en wordt meegenomen bij de 
omgevingsvergunning.
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Vaststelling bestemmingsplan ‘Kom Eerde, herziening Kapelstraat 23-25’
Fractie Vragen Antwoorden
PvdA 1. Bij participatie staat exact dezelfde passage over de locatie Pieperz als bij 

raadsvoorstel 6. Is dat correct en zo nee, welke passage hoort bij welk 
raadsvoorstel?

Dit is de correcte tekst

2. Door het bouwen van woningen, zijn er ook nadelige gevolgen voor de 
duurzaamheid. Die zien we niet terug in de duurzaamheidsscan.

Behalve een gering gebruik van grondstoffen zijn er 
geen nadelige gevolgen voor de duurzaamheid bij 
vervangende nieuwbouw.

3. In hoeverre wordt de initiatiefnemer uitgedaagd om bij de bouw van de 
woningen extra inspanningen te doen om de woningen duurzaam en 
toekomstbestendig te maken?

Er zijn in de anterieure overeenkomst of het 
bestemmingsplan voor dit bouwplan geen specifieke 
eisen gesteld of overeengekomen ten aanzien van 
duurzaamheid. Met de beroepsgroep is een Regionaal 
Convenant Duurzaam Bouwen afgesloten voor het 
energiezuinig (ver)bouwen en het terugdringen van 
energie- en woonlasten en het verbeteren van de 
levensloopbestendigheid van en in gebouwen.

Beschikbaarstelling krediet vervangende nieuwbouw Petrus en Paulusschool in Eerde
Fractie Vragen Antwoorden
HIER In de raadsinformatiebrief dd 5 november 2019 noemt u de hier voorliggende 

constructie uniek. U schrijft in de kernboodschap :"Het college zal (....) het 
voorgenomen besluit (...) eerst aan de gemeenteraad voorleggen. Daarbij zal 
de raad worden gevraagd eventuele wensen en/of bedenkingen aan het 
college kenbaar te maken, zodat het college deze in zijn besluitvorming kan 
betrekken".
U volgt nu toch de reguliere procedure. (M&M -> Raad)
1. Waarom is - juist in deze bijzondere tijd - voor een dergelijk uniek maar 

ook complex project - van de in de raadsinformatiebrief toegezegde opzet 
afgeweken? 

2. Waarom worden de wensen en/of bedenkingen van de raad voorafgaand 
aan het besluitvormingsproces niet meer op prijs gesteld?

1./2. Er wordt niet afgeweken van de eerder 
aangegeven procedure. Voor wat betreft de te sluiten 
overeenkomsten wordt de raad in de gelegenheid 
gesteld om wensen en/of bedenkingen aan het college 
kenbaar te maken. Eventuele wensen en/of 
bedenkingen wordt in het kader van het door het 
college te nemen besluit met betrekking tot het 
aangaan van deze overeenkomsten meegenomen.

In de intentieovereenkomst wordt - door elkaar heen - zowel gesproken over 
restaureren, esthetisch onderhoud als wind- en waterdicht houden van de 

3. Vooropgesteld zij, dat er in de 
intentieovereenkomst geen aantallen woningen zijn 
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kerk. Dat levert nu al discussies op. (zie o.a. mijn technische vragen dd 
23/12/2019 en 27/02/2020)
Daarnaast wordt gesproken over gefaseerd restaureren, en een van de 
restauratie deel tijdens de realisatie van de school.
In artikel 8 en artikel 9 zijn afspraken vastgelegd over woningbouw. "De 
opbrengsten die gegenereerd worden zullen gebruikt worden voor restauratie 
en instandhouding van de kerk. De gemeente gaat hierop toezien."
3. Hoe weet de gemeente dat voor restauratie, esthetisch onderhoud en het  

wind- en waterdicht houden van de kerk de opbrengst van 21 woningen 
nodig is ?

4. Hoe gaat de gemeente toezien op het inzetten van die gegenereede 
middelen als er geen duidelijkheid is m.b.t. restauratie en er geen 
duidelijke afspraken zijn over de woningen ( deel sociale huur, koop/huur , 
prijsniveau enz) ?

5. Hoe gaat de gemeente hier - na realisatie - in technische zin op toezien?

opgenomen. Duidelijk is in ieder geval, dat voor een 
volledige restauratie van het kerkgebouw (zoals 
beschreven in de rapportage van de 
Monumentenwacht) aanvullende middelen (naast de 
opbrengsten uit de verhuur van de school) nodig zijn. 
De ontwikkelaar wordt in de gelegenheid gesteld om 
(onder nader overeen te komen voorwaarden) deze 
benodigde inkomsten te generen uit de ontwikkeling 
van een (nader te bepalen) aantal woningen. In dat 
kader is van belang aan te geven, dat de door de 
gemeente te verkopen gronden onder de normale 
condities (lees: reguliere grondprijs) verkocht gaan 
worden. Ook zullen de te realiseren woningen moeten 
passen binnen het gemeentelijke 
woningbouwprogramma.
4./5. De ontwikkelaar zal hier volledige openheid over 
moeten geven. De gemeente zal de van de 
ontwikkelaar te ontvangen gegevens controleren. Zoals 
eerder aangegeven is het goed om duidelijk 
onderscheid te maken tussen de restauratie van de 
kerk en de realisatie van de school. Primair gaat het in 
dit project om het realiseren van vervangende 
nieuwbouw voor de Petrus en Paulusschool en de 
daarvoor benodigde restauratiewerkzaamheden om 
het gehele kerkgebouw veilig en wind- en water te 
dicht te maken. De nieuw te realiseren school zal 
dienen te voldoen aan de door de gemeente 
vastgestelde kwaliteitskaders. Dit wordt door een 
onafhankelijke instantie getoetst, voordat de 
huurovereenkomst in werking treedt. Ook zal 
gedurende de restauratie/bouw regulier (bouw)toezicht 
vanuit de gemeente plaatsvinden.
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Tijdens de eerste bijeenkomsten met inwoners van Eerde is gesproken over 
21 woningen, maar op de laatste is ook al over 30 woningen gesproken om de 
"restauratie" te kunnen bekostigen. 
6. Welke grenzen m.b.t. aantallen woningen en prijsklasse heeft de 

gemeente aan de projectontwikkelaar aangegeven?
7. Loopt de gemeente door het ontbreken van feitelijke formuleringen 

formuleringen - in juridische zin - niet het risico om - vroeg of laat- klem te 
komen zitten? 

6. Zoals aangegeven, zijn er geen concrete aantallen 
in de intentieovereenkomst opgenomen. Duidelijk is 
wel, dat wanneer er geen aanvullende middelen 
kunnen worden gegenereerd ten behoeve van de 
restauratie van de kerk, het niet duidelijk is of en op 
welke termijn het restauratieniveau, zoals beschreven 
in de rapportage van de Monumentenwacht, zal 
worden bereikt.
7. Naar het oordeel van het college is daar geen 
sprake van. De woningen die mogelijk in het kader van 
dit project worden gebouwd dienen namelijk ook te 
passen in het gemeentelijke woningbouwprogramma.

Behoud van de monumentale kerk, (incl. betaalbare mogelijkheden voor 
trouw-, begrafenissen,erediensten) is belangrijk voor Eerde.
8. Mag de raad er vanuit gaan dat er geen andere /ingrijpende aanpassingen 

aan de kerk (meer) plaatsvinden dan die welke zijn aangegeven op de 
tekeningen welke de raad voor de besluitvorming van 7 mei heeft 
ontvangen? Met andere woorden: zijn de huidige tekeningen 'nagenoeg' 
de definitieve tekeningen?

8. Belangrijk is op te merken dat de gemeente 
geen eigenaar is, of eigenaar wordt van de kerk of het 
nieuwbouw deel school. De gemeente zal alleen het 
bouwdeel school gaan huren en is daarmee geen partij 
bij de ontwikkeling/verhuur van de overige bouwdelen. 
De kerk heeft op dit moment de status van 
gemeentelijk monument en er is geen reden om aan te 
nemen dat deze status in de toekomst zal veranderen. 
Eventuele andere toekomstige aanpassingen aan de 
kerk zullen dan ook altijd moeten worden voorgelegd 
aan de monumentencommissie.
Voor zover het college bekend, bestaat er momenteel 
uitsluitend nog onduidelijkheid over de vraag welke 
variant van het nieuwbouwdeel kan worden 
gerealiseerd, maar deze keuze heeft naar het oordeel 
van het college geen grote impact op de plannen met 
betrekking tot de inrichting van de kerk.

De Monumentenwacht Noord Brabant voert al bijna 30 jaar inspecties uit is bij 
de parochiekerk H. Antonius Abt . 
Over de inzet van de monumentenwacht was eind januari 202 nog geen 
duidelijkheid.

9.  In de beantwoording technische vragen 20-014 
schreef het college: Welke partijen/adviseurs bij de 
restauratie worden betrokken is op dit moment nog niet 
bekend. Wel is bekend dat de ontwikkelaar momenteel 
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9. Wordt bij de vaststelling van wat gerestaureerd moet worden de 
Monumentenwacht betrokken? Waarom niet? Wie worden er wel bij 
betrokken?

10. En worden er dan afspraken gemaakt dat de gemeente er - vanuit haar 
erfgoedbeleid - er bij betrokken wordt?

11. Wordt alsnog overwogen om de restauratie van de kerk overeenkomstig 
de adviezen van de monumentenwacht als verplichting vast te leggen? 
Waarom niet ?

de eerste contacten legt met monumentencommissie, 
zodat de monumentencommissie ook bij de restauratie 
een rol kan vervullen.
10.     De gemeente heeft bij dit proces haar 
publiekrechtelijke verantwoordelijkheden en 
bevoegdheden en is vanuit haar publiekrechtrechtelijke 
rol betrokken. 
11.    Nee, dit wordt niet door het college overwogen. 
Zoals aangegeven gaat het primair om te voorzien in 
vervangende nieuwbouw voor de basisschool. De 
school dient – zoals eerder aangegeven – te voldoen 
aan de gemeentelijke kwaliteitskaders, voordat de 
huurovereenkomst tot stand komt. Dat met de bouw 
van de school gedeeltelijk in en gedeeltelijk naast de 
kerk een geweldige kans ontstaat voor (het behoud 
van) de kerk is een secundair doel. Daarbij heeft voor 
wat betreft het kerkgebouw als gemeentelijk monument 
de gemeente haar verantwoordelijkheden en 
bevoegdheden zoals verwoord in het antwoord op 
vraag 10 en heeft initiatiefnemer de eerste contacten 
gelegd met de monumentencommissie om de 
commissie te betrekken bij restauratie van de kerk, 
zoals verwoord bij de beantwoording van vraag 9 . 

12. Is er na ondertekening , mede doordat het woord restaureren in de 
stukken multi-interpretabel is, nog wel een volwassen rol voor de 
monumentencommissie ?

12.    Zie ook het antwoord op vraag 9 voor de 
beantwoording van deze vraag.

In 2020 wordt aan de raad erfgoedvisie/beleid voorgelegd.
13. Is er een kans dat voorliggende afspraken niet of niet voldoende 

aansluiten op het erfgoedbeleid van Meierijstad?

13.   Die kans is er niet. Door de kerk een nieuwe 
functie te geven, is het behoud van het gebouw voor 
Eerde in ieder geval voor de komende decennia 
gegarandeerd.

Op 14 januari 2020 heb ik technische vragen gesteld m.b.t. de monumentale 
beuken naast de kerk. In maart is er door middel van boringen onderzoek 
gedaan naar het wortelgestel. 
14. Wat zijn de uitkomsten van dit onderzoek?
15. Zijn er gevolgen voor de tot nu toe formeel aan de raad gepresenteerde 

14./15./16. . In het kader van de beoogde ontwikkeling 
wordt door een deskundig bureau boomonderzoek 
gedaan. Ook wordt daarbij inderdaad naar het 
wortelgestel gekeken. De resultaten van dit onderzoek, 
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tekeningen?
16. Als de uitkomsten er nu nog niet zijn, kunnen deze dan voor 7 mei a.s. 

aan de raad bekend gemaakt worden?

waarbij ook een advies zal worden uitgebracht in 
relatie tot de voorgenomen ontwikkeling, zijn nog niet 
beschikbaar (er dient nog aanvullend veldonderzoek te 
worden uitgevoerd). Zodra deze bekend zijn kunnen 
deze vanzelfsprekend met de raad gedeeld worden.

Met betrekking tot het beschermen van de beuken 
merkt het college op, dat dit relatief eenvoudig is op te 
lossen door de kroonzone van de beuken af te zetten 
met bouwhekken, zodat er absoluut geen 
werkzaamheden kunnen worden uitgevoerd en er geen 
materialen geplaatst kunnen worden binnen deze 
kroonzone. 

Het onlangs door de raad vastgestelde Bomenbeleid kreeg veel lof. Over 
handhaving zijn kritische opmerkingen gemaakt. 
17. Hoe/waar kan bijvoorbeeld de dorpsraad, stichting vrienden Eerdse kerk 

of individuele inwoners bij mogelijke bedreiging van de wortels tijdens de 
bouw signalen ( bijvoorbeeld foto's) afgeven zodanig dat de gemeente 
snel komt onderzoeken/handhaven?

17. Dergelijke signalen kunnen via de gebruikelijke 
kanalen (melding via internet of op telefoonnummer 14 
0413) aan de gemeente kenbaar worden gemaakt. 

Het opstellen van het herstemmingsplan zal in opdracht van SHAAK plaats 
vinden. 
18. Is dit gebruikelijk? Ongeveer hoe vaak is deze handelswijze sinds de start 

van de gemeente Meierijstad eerder naar de projectontwikkelaar 
gedelegeerd?

18.   Dat een ontwikkelaar opdracht geeft aan een 
stedenbouwkundig bureau om - met inachtneming van 
de door de gemeente te stellen kaders -  een 
ontwerpbestemmingsplan op te stellen is niet 
ongebruikelijk. De door de initiatiefnemer opgeleverde 
documenten worden vanzelfsprekend wel door of voor 
de gemeente (bijvoorbeeld door de ODBN) getoetst. 
Hoe vaak dit gebeurt wordt niet bijgehouden, zodat niet 
is aan te geven hoe vaak deze handelswijze sinds de 
totstandkoming van de gemeente Meierijstad is 
toegepast. 

De projectontwikkelaar bouwt hier hoofdzakelijk appartementen. Hij bouwt ook 
appartementen op de locatie Driesprong. (agendapunt 7 RE&B, 9 april 2020) 
Daarmee is het contingent te bouwen woningen voor Eerde voor de komende 
jaren op een eenzijdige wijze benut. De verhuur/verkoop prijzen zijn niet 
bekend. Gezinnen met  kinderen kunnen hierdoor in Eerde moeilijker in Eerde 

19. Het feit, dat elders in Eerde appartementen worden 
gebouwd, heeft niet per definitie een negatief effect op 
het aantal kinderen dat naar de basisschool in Eerde 
gaat. De bouw van appartementen zorgt ook voor het 
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blijven wonen.
19. Is er rekening mee gehouden dat dit negatieve gevolgen kan hebben voor 

het aantal kinderen op de te bouwen school?
20. Zijn er plannen om het contingent woningen voor Eerde te vergroten zodat 

jongeren die in Eerde willen bouwen daartoe de kans krijgen?
21. Waarom zijn "onze" beleidsafspraken m.b.t. sociale woningbouw niet 

concreet in de intentieovereenkomst vastgelegd?

mogelijk vrijkomen van grondgebonden woningen in 
Eerde en kan de gewenste doorstroming tot stand 
komen. 
De vervangende nieuwbouw van de school is ook 
noodzakelijk, zonder dat er woningen (van welk type 
dan ook) aan de woningvoorraad in Eerde worden 
toegevoegd. Hierbij moet worden opgemerkt, dat bij de 
geplande omvang van de school rekening is gehouden 
met een toename van de woningvoorraad tot 611 
woningen in 2024. Met de mogelijke herontwikkeling 
van de huidige locatie van de basisschool zullen naar 
verwachting grondgebonden woningen worden 
gerealiseerd, die ook geschikt zijn voor ouders met 
kinderen hetgeen tot een toename van het aantal 
leerlingen op de basisschool kan leiden.
20.  Iedere woningbouwontwikkeling in Eerde dient te 
passen binnen het gemeentelijke 
woningbouwprogramma, waarbij oog is voor de hierin 
genoemde doelgroepen, waaronder met name 
senioren en starters. Er bestaan momenteel geen 
plannen om van het woningbouwprogramma af te 
wijken ten gunste van een specifieke doelgroep.
21.   In artikel 8, lid 2 en artikel 9, lid 2van de 
intentieovereenkomst is opgenomen dat de te 
realiseren woningen dienen te passen in de 
gemeentelijke woonvisie. Daarnaast is in artikel 15 van 
de intentieovereenkomst bepaald, dat de gemeente 
haar volledige publiekrechtelijke verantwoordelijkheden 
en bevoegdheden bij de nakoming van de 
intentieovereenkomst behoudt. Dit houdt naar het 
oordeel van het college ook in, dat de gemeente ook 
de mogelijkheden heeft om middels deze 
publiekrechtelijke verantwoordelijkheden en 
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bevoegdheden te sturen op aantal en typologie 
woningen.

Bekend is dat de projectontwikkelaar meerdere b.v.'s heeft . 
22. Zijn er afspraken gemaakt over een kettingbeding tussen de b.v.'s en 

tussen de b.v.'s en derden. Zo nee, waarom niet? Zo ja, zijn die voor de 
raadsleden ter inzage?

22.   Het feit dat een of meerdere aandeelhouders van 
de contractspartij van de gemeente meerdere bedrijven 
heeft (in welke vorm dan ook) is naar het oordeel van 
het college niet relevant. Er wordt gecontracteerd met 
een specifieke besloten vennootschap, die ook ten 
behoeve van de ontwikkeling en realisatie van dit 
project is opgericht. Daarnaast is in de bij het 
raadsvoorstel behorende overeenkomsten opgenomen 
dat de contractspositie van SHAAK niet aan een derde 
mag worden overgedragen zonder schriftelijke 
toestemming van de gemeente, een en ander op 
straffe van verbeurte van een boete ter hoogte van € 
500.000,- (zie artikel 9.1 en 9.3 van de overeenkomst 
van verkoop en koop). Al de tussen de gemeente en 
de ontwikkelaar te sluiten overeenkomsten zijn bij het 
raadsvoorstel gevoegd. Ook heeft de gemeente op 
grond van het bepaalde in artikel 11, lid 1 van de 
overeenkomst van verkoop en koop het eerste recht 
van koop, indien de ontwikkelaar besluit om het 
nieuwbouwdeel gedurende de looptijd van de 
huurovereenkomst te verkopen. De gemeente kan dit 
bouwdeel dan kopen voor een bedrag van € 1,-. Beide 
artikelen dienen bij wijze van kettingbeding bij een 
eventuele verkoop/overdracht aan een opvolgend 
eigenaar/verhuurder te worden opgelegd.

Als de kerk niet gerestaureerd wordt en het onderhoud alleen gericht is op 
veiligheid, water- en winddicht, dan hebben - zeker over een groot aantal jaren 
- bij een eventueel faillissement van de projectontwikkelaar of zijn b.v. –noch 
de kerk, noch de woningen boven de school enige waarde. 
Uit het antwoord op de technische vragen dd 11 maart 2020 valt niet 
eenduidig op te maken welke rechten de gemeente -in het slechtste scenario- 
heeft bij faillissement van de b.v./projectontwikkelaar, en wat daarvan de 
waarde is.

23.  Ter zekere nakoming van de verplichting van de 
verhuurder, wordt er een eerste recht van hypotheek 
gevestigd op het nieuwbouwdeel naast de kerk. Dit 
nieuwbouwdeel omvat het gedeelte van de school dat 
naast de kerk is gerealiseerd en de daarboven 
gerealiseerde appartementen. Dit hypotheekrecht is 
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23. Welke rechten heeft de gemeente? Wat is daarvan de waarde? Op welke 
waarde is de kerk getaxeerd? Als het taxatierapport nu nog niet gereed is, 
wilt u deze informatie dan voor 7 mei a.s. separaat aan de raad bekend 
maken?

ook van waarde in het geval van een eventueel 
faillissement van de verhuurder, in het geval de curator 
besluit om de huurovereenkomst met de gemeente 
geen gestand te doen. De kerk valt niet onder het aan 
de gemeente te verstrekken zekerheidsrecht. Het 
nieuwbouwdeel is nog niet getaxeerd, maar de 
(executie)waarde dient een hoogte te hebben van € 
1.500.000,- Indien dat niet het geval is, zal de 
ontwikkelaar aanvullende zekerheid dienen te stellen. 

Lokaal 
Meierijstad

1. Indien de gemeente reeds middelen heeft geïnvesteerd in de 
bouwwerkzaamheden voor de nieuwe school en blijkt dat de bouw niet 
voldoet aan de gestelde eisen( zoals Frisse scholen, Beng). Wie is 
risicodrager voor het reeds geïnvesteerde bedrag?

1. De gemeente zal eerst investeren (lees: de 
afkoopsom voor de eerste termijn van 20 jaren) aan de 
verhuurder betalen, op het moment dat daadwerkelijk 
is aangetoond dat het gebouw voldoet aan de door de 
gemeente gestelde kwaliteitseisen. Zolang dit niet het 
geval is, komt er geen huurovereenkomst tot stand en 
worden er geen bedragen door de gemeente aan de 
verhuurder uitbetaald. Risicodrager is dus de 
ontwikkelaar. Het is overigens wel zo, dat bij het 
aangaan van de intentieovereenkomst er door de 
gemeente een voorbereidingskrediet ter hoogte van € 
48.000,- aan de initiatiefnemer is uitbetaald.

VVD 1. Wat zouden (globaal) de kosten zijn indien er in Eerde op de locatie van 
de Drie Ghemalen een nieuwe basisschool van 753 m2 gebouwd zou 
worden met appartementen erboven maar zonder dat het kerkgebouw 
erbij betrokken zou worden?

1.  Op basis van de nieuwbouwkostenconfigurator 
2018 en vertaald naar het realisatiejaar 2019 kan de 
vervangende nieuwbouw van de school becijferd 
worden op € 2.062.000,- inclusief btw. Dit is exclusief 
de sloopkosten van de bestaande school. In dit bedrag 
zijn ook niet de kosten voor de bouw van 
appartementen meegenomen.

2. Wat is de waarde (in Euro's) van de eerste hypotheekrechten op het 
gedeelte van de school dat buiten de kerk wordt gerealiseerd en van de 
boven de school te realiseren appartementen?  

2.   Zoals in de overeenkomst van verkoop en koop is 
opgenomen dient ten behoeve van de gemeente een 
eerste recht van hypotheek te worden gevestigd ter 
hoogte van € 1.500.000,-.
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3. In hoeverre zal bij de toepassing van de artikelen 8 en 9 van de 
intentieovereenkomst het gemeentelijke grondprijsbeleid worden gevolgd?

3.  Het gemeentelijke grondprijsbeleid zal volledig 
worden gevolgd.

Hart 1. De restauratie van de kerk komt in deze plannen na de bouw van het 
schoolgebouw. Is daarbij rekening gehouden met de belangen van (het 
(onderwijs door) de school? Of anders: wat is de reden van de volgorde 
van deze twee bouwprojecten?

1. De restauratiewerkzaamheden moeten in ieder 
geval zover afgerond zijn, dat het gehele 
kerkgebouw veilig en wind en water dicht is. Deze 
restauratiewerkzaamheden dienen dus afgerond te 
zijn, voordat de school in gebruik wordt genomen. 
Daarnaast is in de overeenkomst met de 
ontwikkelaar opgenomen dat de nog later uit te 
voeren (esthetische) werkzaamheden geen hinder 
mogen veroorzaken voor de school. 

2. Voorziet de bouw van appartementen in Eerde in een behoefte? 
(Achtergrond van deze vraag is het feit dat Eerdenaren beweren dat er 
geen behoefte aan is)

2.  Boven het gedeelte van de school dat naast de kerk 
wordt gebouwd wordt een aantal (kleinere) 
appartementen gerealiseerd. Deze woningen zijn 
geschikt voor starters en senioren.  De appartementen 
voorzien daarmee zeker in een behoefte, aangezien er 
voor deze doelgroepen weinig geen geschikt aanbod 
aanwezig is.  

3. Hoe verloopt het inspraaktraject voor de omwonenden en inwoners van 
Eerde?

3.   Tijdens een aantal openbare bijeenkomsten van de 
dorpsraad zijn de plannen uitvoerig door de 
initiatiefnemer toegelicht. De aanwezigen zijn daarbij 
ook in de gelegenheid gesteld om te reageren op de 
gepresenteerde ontwerpen. Het ontwerp dat op 3 
februari 2020 is gepresenteerd is door de 
gemeenschap van Eerde positief en met enthousiasme 
ontvangen. Ook in het verdere proces zullen 
omwonenden en inwoners worden betrokken. 

4. Is SHAAK al in het bezit van het kerkgebouw? 4.  De overeenkomst waarbij de kerk ten behoeve van 
dit project wordt aangekocht is op 26 maart 2020 
ondertekend. Juridische overdracht zal naar 
verwachting nog dit jaar plaatsvinden.

5. Is er een schriftelijke reactie van SKIPOV op deze plannen? Zo ja, kunnen 
wij die inzien? Zo nee, waarom niet?

5. De op 6 november 2019 gesloten 
intentieovereenkomst is mede ondertekend door 
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SKIPOV. De intentieovereenkomst is als bijlage 1 bij 
het raadsvoorstel gevoegd.  
SKIPOV heeft (evenals de kinderopvangorganisatie) 
daarnaast nog schriftelijk aangegeven, dat SKIPOV 
een nadrukkelijke voorkeur heeft voor variant B, waarin 
kinderopvang en school fysiek verbonden zijn.

PvdA 1. Hoe groot is het risico dat SHAAK alsnog geen eigenaar van de kerk 
wordt? 

a. Is er een terugvaloptie (wel een solistische school náást de kerk)? 
b. In hoeverre is er al een akkoord met het bisdom over de 

herbestemming? 
c. Binnen welke termijn wordt duidelijkheid verwacht van SHAAK?

1. Op 26 maart 2020 is tussen de parochie en de 
initiatiefnemer de koopovereenkomst met betrekking 
tot de kerk ondertekend. Hierin is ook bepaald wanneer 
en onder welke voorwaarden de juridische levering 
plaatsvindt. De verwachting is dat, wanneer het project 
doorgang kan vinden, de eigendom nog dit jaar zal 
worden overgedragen aan SHAAK.
a) Indien het niet mogelijk blijkt te zijn om 
vervangende nieuwbouw van de school op de 
voorgestelde wijze gedeeltelijk naast en in de kerk te 
realiseren, dan zal de school solistisch worden 
gebouwd. Naar alle waarschijnlijkheid zal de school 
dan op het terrein naast de kerk worden gebouwd.
b) Zoals aangegeven is op 26 maart 2020 de 
overeenkomst tussen de parochie en initiatiefnemer 
ondertekend. Deze heeft de goedkeuring van het 
bisdom.
c)        Deze duidelijkheid is inmiddels door de kerk en 
SHAAK gegeven. 

2. In het voorstel staat dat als het volledige gebouw inclusief kerk is 
gerestaureerd, de huurovereenkomst pas in werking treedt. Als de 
restauratie vertraging oploopt, betekent dit dat ook het nieuwe gedeelte 
van de school niet in gebruik kan worden genomen, vooruitlopend hierop?

2. Het volledige kerkgebouw dient zodanig 
gerestaureerd te zijn, dat dit veilig en win- en 
waterdicht is. Dit is een van de voorwaarden voor het 
inwerkingtreden van de huurovereenkomst. 
Op het moment dat de restauratiewerkzaamheden (als 
hiervoor beschreven) vertraging oplopen, zal de school 
inderdaad niet in gebruik kunnen worden genomen. 

3. Is gezien de onzekerheden die er zijn, inclusief de restauratie van de kerk 
met vele onzekerheden gezien bijvoorbeeld de staat van de toren, de 

3.   Er is met SHAAK uitgebreid gesproken over de 
planning. Gelet op de huidige stand van het project is 
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planning dat in 2022 de school medio 2022 in gebruik kan worden 
genomen niet te optimistisch? 

het realistisch om uit te gaan van een oplevering van 
de school medio 2022, met de kanttekening daarbij dat 
zich, zoals bij alle projecten, gedurende het verloop 
van het project altijd onvoorziene omstandigheden 
kunnen voordoen die impact hebben op de planning.

Instemming concept Regionale Energie Strategie Noordoost Brabant
Fractie Vragen Antwoorden
HIER 1. Is er in de stuurgroep gesproken om te kijken naar het verbieden van 

houtkachels? Deze manier van verwarmen is inefficiënt en vervuilend. 
Door dit hout als pallets te verbranden besparen we op de warmtevraag.

Nee hier is niet over gesproken omdat dit wordt gezien 
als biomassa. Biomassa mag niet meegenomen 
worden in de duurzame opwekopgave voor de RES. 

2. Als het kabinet besluit om de ambitie tot 2030 te verhogen naar 55% 
reductie is er dan genoeg capaciteit hiervoor in de regio en onze 
gemeente?

We gaan er van uit dat met capaciteit voldoende ruimte 
in de regio/gemeente wordt bedoeld. De eigen opgave 
zoals is vastgesteld in de “Toekomstvisie zon en wind” 
gaat verder dan de RES opgave in 2030. Hierbij is 
rekening gehouden met een CO2 neutrale gemeente in 
2050. Dus voor de gemeente Meierijstad zou dit een 
versnelling in tijd betekenen. Het grondgebied om onze 
eigen opgave te realiseren is aanwezig in de 
gemeente. Mocht u ook willen weten of er genoeg 
netwerkcapaciteit is, deze zal in alle situaties 
uitbreiding nodig hebben.  

3. Op blz 4 van de concept RES staat dat we de ambitie hebben om een 
groot deel van de financiële opbrengsten van duurzame opwek gebruikt 
kunnen worden voor het verduurzamen van huizen en bedrijven. Hoe 
gaan we dit doen?

Dit is de ambitie die er regionaal is uitgesproken en is 
opgenomen als punt vijf in de leidende principes van 
de RES NOB. Vanuit participatie wordt gestreefd naar 
maximaal 50% lokale eigendomsparticipatie zoals ook 
in het klimaatakkoord is opgenomen. Dit streven we 
zowel lokaal als regionaal na. Of en op welke manier 
deze inkomsten terug kunnen vloeien in de 
verduurzaming van de gebouwde omgeving moet nog 
verder worden onderzocht.   
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4. Tijdens de BVA hoorden we dat we voor 1 maart de verantwoording van 
het uitvoeringsprogramma duurzaamheidsvisie 2019 zouden krijgen. Hoe 
staat het hiermee? En hoe gaat het met de duurzaamheidslening? Wordt 
hier in voldoende mate gebruik van gemaakt?

Het voortgangsrapport 2019 duurzaamheidsvisie 
Meierijstad is op 31 maart 2020 vastgesteld door het 
college en wordt op dinsdag 7 april met de raad 
gedeeld. In het voortgangsrapport geven we ook de 
voortgang van de duurzaamheidslening aan. 

Lokaal 
Meierijstad

1. In het raadsvoorstel staat bij de Argument 3.1; “Gemeenten werken de 
komende jaren zelf aan hun opgave Zij kunnen dit indien gewenst samen 
met andere in de regio oppakken(zelfs met buurgemeentes en ander 
RES-regio’s). Vraag: Hier zit een groot gevaar in dat de ene gemeente de 
energieladder anders gaat hanteren als de ander. Kunnen gemeenten 
hierdoor onvoldoende of helemaal niet in hun eigen opgave voorzien?
Daalt daardoor noodgedwongen de energietransitie neer bij gemeenten 
met een groter grondgebied( zoals Meierijstad)?
Of bij gemeentes die lagere eisen stellen aan de inpassingen van deze 
nieuwe hernieuwbare energiebronnen?

Elke gemeente committeert zich in de RES aan de 
lokale resultaatverplichting. Dit betekent dat elke 
gemeente de opgave op eigen grondgebied in moet 
vullen. Wanneer een gemeente constateert dat men 
deze opgave niet op eigen grondgebied in kan vullen 
dan is het de verantwoordelijkheid van deze gemeente 
om in gesprek/onderhandeling te treden met andere 
gemeenten om te kijken of daar wel mogelijkheden zijn 
om de opgave te realiseren. Een mogelijk 
escalatiemodel daarna is nog niet besproken en nog 
niet opgenomen in deze concept RES. Uitkomsten uit 
de gesprekken/onderhandelingen tussen gemeenten 
worden opgenomen in vervolg RES’sen.

2. Vraag bij Concept-RES Noord-OostBrabant;
Blz 12 tabel 1 Bij reeds gerealiseerde of bij in de pijplijn zittende 
hernieuwbare energie( zon op dak) worden de Twh niet meegenomen bij 
zon op daken particulieren. 
Bij rapport Achtergronden den Verbruik blz 54 Tabel 4.11 staat “zon op 
dak (woningen) Zonnescan” telt niet mee voor de RES invulling van het 
Bod ! 
Dus al leggen we alle daken vol van de huizen in Meieijstad met 
zonnepanelen, op de energieopgave heeft dit blijkbaar geen invloed. 
Waarom niet?

Zon op dak van particulieren is al opgenomen in de 
besparingsopgave. Dit is door het nationaal 
programma RES aangegeven (uitvoeringsplatform van 
VNG/IPO en Unie van Waterschappen).  Zie hiervoor 
blz. 10 punt 4 “Zonne-energie op woningdaken wordt 
gerekend als besparing, omdat deze opgewekte 
elektriciteit voornamelijk rechtstreeks in de woning 
wordt gebruikt, waarmee de totale elektriciteitsvraag 
(aan het net) afneemt.“ Meer zonnepalen op daken 
helpt dus wel mee voor de opgave, op het moment dat 
er meer besparing wordt gerealiseerd is er ook minder 
opwek nodig. 

VVD 1. In bijlage 3 (afwegingskader landschap) wordt het zoekgebied Schijndelse 
Heide als niet wenselijk beschouwd voor windenergie. Welke invloed heeft 
dit standpunt op het door de raad vastgestelde rapport 'De toekomst van 

In de concept RES zelf is het gebied Schijndelse Heide 
aangeduid als onderzoeksgebied voor wind, analoog 
aan het rapport “Toekomst van zon en wind in 
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zon en wind in Meierijstad' waarin de Schijndelse Heide als zoeklocatie 
voor windenergie is aangewezen?

Meierijstad”. Dit afwegingskader heeft geen invloed op 
het reeds vastgestelde rapport. Het afwegingskader 
vanuit de RES is een handvat voor gemeenten 
eventueel aanvullend op de eigen kaders. Lokale 
besluitvorming gaat hierbij voor op het handvat wat in 
de RES wordt aangegeven. Het afwegingskader 
landschap is een landschappelijke onderbouwing die 
hierbij gebruikt kan worden in combinatie met andere 
afwegingskaders om tot een definitieve keuze te 
komen van zoekgebieden.

2. Op pagina 77 van het afwegingskader landschap wordt gesteld dat 
windturbines in maat en schaal niet aansluiten bij de maat en schaal van 
de Zuid-Willemsvaart. Welke invloed heeft dit standpunt op het door de 
raad vastgestelde rapport 'De toekomst van zon en wind in Meierijstad' 
waarin Het Lijnt als zoeklocatie voor windenergie is aangewezen?

In de concept RES zelf is het gebied het Lijnt 
aangeduid als onderzoeksgebied voor wind, analoog 
aan het rapport “Toekomst van zon en wind in 
Meierijstad”. Dit afwegingskader heeft geen invloed op 
het reeds vastgestelde rapport. Het afwegingskader 
vanuit de RES is een handvat voor gemeenten 
eventueel aanvullend op de eigen kaders. Lokale 
besluitvorming gaat hierbij voor op het handvat wat in 
de RES wordt aangegeven. Het afwegingskader 
landschap is een landschappelijke onderbouwing die 
hierbij gebruikt kan worden in combinatie met andere 
afwegingskaders om tot een definitieve keuze te 
komen van zoekgebieden.

Hart 1. Is het afwegingskader van de RES hetzelfde als dat van onze nota 
“Toekomst van zon en wind in Meierijstad” ? Zo nee, wat zijn de 
verschillen?

Er zijn nuance verschillen maar de grote lijn van de 
concept RES en de “Toekomst van zon en wind in 
Meierijstad” zijn hetzelfde. Het afwegingskader vanuit 
de RES is een handvat voor gemeenten eventueel 
aanvullend op de eigen kaders, of als invulling 
wanneer men nog geen eigen kader heeft. Het heeft 
geen invloed op vigerend beleid van gemeenten. 
Lokale besluitvorming gaat hierbij voor op het handvat 
wat in de RES wordt aangegeven. 
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Lijst Blanco 1. In het voorjaar van 2021 wordt de RES 1.0 vastgesteld en deze wordt 
daarna tweejaarlijks geëvalueerd. Indien nodig wordt de strategie 
bijgesteld en opnieuw aan de raad voorgelegd. Betekent dit dat de RES 
niet automatisch elke 2 jaar aan de raad wordt voorgelegd? Zo nee, op 
basis waarvan wordt de strategie bijgesteld en opnieuw voorgelegd? Heeft 
de raad hier enige invloed op?

Ja het is de intentie om raden actief te blijven 
betrekken bij het proces van de RES. Op dit moment is 
vanuit het klimaatakkoord nog niet verder uitgewerkt 
hoe er om moet worden gegaan met het proces na 
RES 1.0. Vanuit de regio NOB is er de intentie, zoals 
aangegeven, om raden actief bij dit proces te blijven 
betrekken. 

Aanvullend antwoord 28 april 2020: 
In het klimaatakkoord hoofdstuk D7 Regionale Energie 
Strategie (RES) op pagina 225 (zie bijlage) onder 
“monitoring en herijking” staat het volgende 
omschreven: “Hoewel de doelstellingen in het 
Klimaatakkoord langjarig vastgehouden worden, is de 
wijze waarop deze doelen het best kunnen worden 
gerealiseerd onzeker. Dit vraagt om een adaptief en 
iteratief proces met elke twee jaar een herijking van de 
aanpak. Twee jaar na de RES 1.0 volgt een RES 2.0; en 
zo verder. Deze tweejaarlijkse convergerende 
aanpassingscyclus (plan-do-check-act) borgt dat de RES 
aansluit bij de wettelijk vereiste investeringsplannen van 
de netbeheerders.” 
Impliciet wordt hiermee dus een zelfde proces 
aangegeven als voor de RES 1.0. Hierin is de rol van de 
raad na RES 1.0 dezelfde als in het proces naar RES 1.0.

2. Volgens het klimaatakkoord is het huidige vertrekpunt dat de elektriciteit 
met windenergie en zonneparken moet worden opgewekt. Wie bepaalt of 
we andere (nieuwe) technieken mogen inzetten voor de realisatie van 
onze doelen? Het Rijk, de provincie, de regio of een afzonderlijke 
gemeente?

Er zijn door het Nationaal Programma RES enkele 
uitsluitingen opgenomen wat niet tot duurzame opwek 
meegerekend mag worden (zoals bijvoorbeeld 
biomassa). Alles wat hier niet is opgenomen mag 
ingezet worden voor duurzame opwek. Op dit moment 
wordt wind en zon als meest haalbaar gezien. Mochten 
er nieuwe technieken zijn dan kunnen deze opgepakt 
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worden. Dit is ook opgenomen als leidend principe 7 in 
de concept RES. 

3. Op pagina 17 van het concept-bod staan de leidende principes regio 
NOB. In principe IV staat ‘technisch haalbaar (lees: aansluitbaar op 
netwerk uiterlijk in 2030) en voor 2025 vergund zijn’. Betekent dit dat alle 
zonneparken en windturbines die we nodig hebben voor ons doel in 2030 
voor 2025 moeten hebben vergund? Of wat wordt hier precies mee 
bedoeld?

Vanuit het Nationaal Programma RES wordt dit 
gevraagd. Dit is ingegeven vanuit ervaring van 
bestaande realisatietrajecten met name rondom 
windturbines. Zonneparken lijken sneller tot 
ontwikkeling te kunnen komen. 
Het belangrijkste is dat de opgave in 2030 wordt 
behaald. Hierbij is het aantal verleende vergunningen 
een tussenstap om te controleren of de RES regio’s op 
de goede weg zijn. Het is op dit moment nog niet 
bekend of er consequenties worden verbonden aan het 
niet behalen van deze tussenstap in 2025. 


